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POZVÁNKA

VINOŘSKÝ VANDRÁČEK
17. 5. 2025, start mezi 13:00 a 16:00

od ZŠ v Prachovické ul. 340
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POZVÁNKA

BALÓNY NAD VINOŘÍ
4. 5. 2025, 14:00

Na hrázi v Obůrkách
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Vinoř získala dvě dotace na chodník k fotbalu
i moderní osvětlení ve škole

Připravujeme nový park v Žabokřiku. Vznikne na
pozemku, který městská část získala od develo-
perské společnos�MS-Invest, která zde v uplynu-
lých letech vystavěla řadu rodinných domů.
Po letech náročných vyjednávání s developerem
se jej podařilo přesvědčit, aby pozemek v hodnotě
skoro 40 milionů Vinoři přenechal. Poslouží to�ž
jako prostor pro vznik příjemného veřejného
parku, který doplní rezidenční zástavbu a nabídne
místním obyvatelůmmísto k odpočinku, setkávání
i hrám.

V Žabokřiku vznikne nový park. Návrh představíme veřejnos� 5. května
V květnu 2023 proběhl mezi obyvateli dotaz-
níkový průzkum, ve kterém se mohli vyjádřit, co
by si v novém parku přáli a co naopak ne.
Výsledky dotazníku posloužily jako základní
zadání pro architekta Ivana Marka – jeho práci
znají vinořští například z návrhů parku před
hřbitovem nebo parku v předzámčí.
Studie parku v Žabokřiku je nyní připravena
k veřejnému projednání. Všichni obyvatelé jsou
srdečně zváni – těšíme se na vaše názory, při-
pomínky a podněty.

Současně bude představena i studie úprav pros-
toru před základní školou v Prachovické ulici od
stejného autora. Návrh počítá s instalací krytých
stojanů na kola a koloběžky a celkovou kul�vací
prostranství před vstupem do školy, aby zde
vznikl příjemný prostor pro žáky i rodiče.

Obě studie jsou ke stažení na webuMěstské čás�
Praha-Vinoř: h�ps://www.praha-vinor.cz/7z75

Mgr. Mar�n Mach, radní

SILNIČNÍ OKRUH

Dopis primátorovi
hl. m. Prahy
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Pražské městské čás� mohou každý rok podat tři
žádos� o účelovou dotaci z rozpočtu hlavního
města Prahy. V letošním roce se Vinoři podařilo
uspět hned se dvěma projekty – díky tomu se
obyvatelé mohou těšit na nový chodník v Bohda-
nečské ulici a výrazné zlepšení osvětlení v prosto-
rách staré školy na Vinořském náměs�.

Nový chodník pro bezpečnější cestu
do školy i na hřiště
Chodník v Bohdanečské ulici dnes bohužel ne-
odpovídá potřebám pěší dopravy. Tvoří ho staré
betonové panely, které jsou popraskané a ne-
rovné – zejména kvůli prorůstajícím kořenům
stromů. V některých úsecích je po výkopových
pracích povrch pouze z hrubého betonu, což
výrazně snižuje komfort i bezpečnost chůze.
Tato trasa je přitom velmi frekventovaná – vy-
užívají ji dě� na cestě do školy, senioři i sportovci
mířící na fotbalové hřiště nebo lidé mířící do

zahrádkářské kolonie. Chodí se tudy na psí hřiště
či do Ctěnic na kávu. Vzhledem k technickému
stavu chodníku je proto jeho rekonstrukce jednou
z priorit Vinoře.
Projekt na obnovu povrchu v délce přibližně 300
metrů (cca 600 m²) je připraven a nyní je u roz-
počtáře. Na opravu chodníku získala Vinoř dotaci
ve výši 3 miliony korun.

Škola i školka budou mít nové
a úspornější osvětlení
Druhým podpořeným projektem je rekonstrukce
osvětlení v prostorách Základní a mateřské školy
Praha-Vinoř na Vinořském náměstí. Výsledky
odborného světelného auditu ukázaly, že stávající
osvětlení je technicky zastaralé a nesplňuje
normy.
V mateřské škole jsou dosud používána sví�dla
s výbojkami a běžnými žárovkami. Jejich výměna
za moderní LED technologie přinese nejen lepší

světelné podmínky, ale i výrazné snížení spotřeby
energie.
V základní škole je situace ještě naléhavější – zhru-
ba 95 % prostor má osvětlení, které nesplňuje
potřebné normy. Navíc je často nevhodně roz-
místěné. Ve druhém nadzemním podlaží je nutná
kompletní rekonstrukce elektroinstalace a insta-
lace nouzového osvětlení.
Cílem této modernizace je vytvořit příjemné
a bezpečné prostředí pro žáky i zaměstnance
školy. Projekt přinese energe�ckou úsporu kolem
60 %, zvýší komfort, odstraní bezpečnostní rizika
a zároveň přispěje ke splnění platných předpisů.
Nové osvětlení je i „chytré“, jednotlivá LED sví�dla
umí regulovat svůj světelný výkon podle toho,
jak je potřeba sví�t. Světla blízko oken tak mohou
sví�t méně a světla dál od oken naopak více.
Získaná dotace na tuto akci činí 1,5milionu korun.

Mgr. Mar�n Mach, radní

Úřad MČ Praha-Vinoř se v současnos� sou-
středí na tři klíčové projekty, které mají zjed-
nodušit vnitřní procesy a zlepšit a zefek�vnit
komunikaci.
Prvním projektem jeMapio – propojení agend
správy majetku a hřbitovní agendy do mapo-
vého systému. Tento systém bude automa�cky
přenášet naše data do Institutu plánování
a rozvoje (IPR). Vinoř se přihlásila k pilotnímu
projektu, což znamená, že našeměstská část je
nyní pod bedlivým dozorem odborníků na
magistrátu. Tento krok pomůže zefektivnit
správu majetku a zajis� lepší přehlednost pro
všechny zúčastněné.
Dalším projektem je EPK – elektronická pod-
pisová kniha. Tento projekt má za cíl zlepšit
interní komunikaci při potvrzování doku-
mentů a zavést elektronickou kontrolu, která
usnadní práci úředníkům a zrychlí procesy.
Tře� a neméně důležitý projekt se zaměřuje
na digitalizaci spisové služby. V současnos�
přijímáme dokumenty v listinné podobě,
které se ručně skenují a vkládají do elektro-
nické spisové služby (Espis). To nám umožní
odesílat dokumenty do archivu pouze ele-
ktronicky, což je ostatně požadavek legisla�vní.

Bc. Monika Nová, DiS.,
tajemnice úřadu MČ Praha-Vinoř

Jak bude vypadat park
v Žabokřiku?
A prostor před školou?
PONDĚLÍ 5. 5. 2025 od 18:00 ve Spole-
čenském sále Pod Normou.
Srdečně vás zveme na veřejné představení
studie nového parku v Žabokřiku a úprav
prostoru před školou v Prachovické ulici.
Studie přijede představit architekt Ivan
Marek a krajinářská architektka Barbora
Nosková. Přijďte se seznámit s návrhy, dis-
kutovat a sdílet své podněty.
Vaše názory nás zajímají – pomozte utvářet
budoucí podobumísta, které společně sdílíme.

Pokračujeme
v digitalizaci agend úřadu

Chcete být v obraze ohledně toho, co se děje
ve Vinoři, a zároveň mít možnost jednoduše
hlásit závady nebo podněty? MUNIPOLIS je
moderní aplikace, která vám to umožní.

Proč si stáhnout MUNIPOLIS?
● Rychlé informace – dostávejte důležité zprávy
o dění ve Vinoři přímo domobilu nebo e-mailu.
Například přehled chystaných akcí, informace
o dopravních omezeních apod.
● Snadné hlášení problémů – narazili jste na
nepořádek, rozbitou lavičku nebo jiný problém?
Stačí pár kliknu� a váš podnět zamíří přímo na
úřad. A dozvíte se, jak a kdy došlo k nápravě.
● Bezplatná registrace – přihlásit se zvládne
každý běhempárminut. Stačí si stáhnout aplikaci

Přímý link na registraci pro Vinoř je:
h�ps://praha-vinor.munipolis.cz/registrace

MUNIPOLIS
Chytré spojení s městskou čás�

RODIČOVSKÁ KAVÁRNA

Na téma AI v praxi
Rady a �py pro rodiče
6. 5. 2025 od 18:00
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ZPRÁVYZ RADY
Projednáno v radě MČ, výpisky z usnesení
Dne 12. 3. 2025
Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje ceník
hřbitovních služeb od 1. 4. 2025 (ceník byl uveřej-
něn v minulém vydání Vinořských novin).

Rada městské čás� Praha-Vinoř souhlasí se zněním
výzvy k podání nabídky v rámci veřejné zakázky
malého rozsahu na „Sekání veřejných travnatých
ploch v Praze Vinoři v roce 2025“ a s jejím zveřej-
něním na webu městské čás� Praha-Vinoř.

Radaměstské čás� Praha-Vinoř schvaluje záš�tu
akce Úklid Vinoře dne 5. 4. 2025.

Dne 26. 3. 2025
Rada městské čás� Praha-Vinoř ruší k 31. 3. 2025
komise zřízené Radou MČ Praha Vinoř:
● pro dopravu,● pro spolky a církve,● pro územní
rozvoj, ● pro sociální oblast a zdravotnictví, ● pro
digitalizaci a ICT, ● pro životní prostředí a odvo-
lává členy všech zrušených komisí.

Radaměstské čás�Praha-Vinoř zřizuje od1. 4. 2025:
● komisi pro dopravu, ● komisi pro sociální
oblast a zdravotnictví, ● komisi pro životní
prostředí, ● komisi pro sport a stanovuje počet
členů v každé komisi na tři.

Rada městské čás� Praha-Vinoř jmenuje před-
sedy komisí:
● pro dopravu – Mgr. Michal Capko;

Mostek v Rosické ulici
Už dva roky čekají obyvatelé Vinoře, Přezle�c,
Podolanky i Jenštejna na opravu nebo dostavbu
mostku v Rosické ulici. Ten by měl sloužit jako
důležité dopravní spojení – nejen pro osobní
dopravu, ale například i pro školní autobus, který
aktuálně musí trasu složitě objíždět.
Celý projekt dva roky stojí, protože Technická
správa komunikací (TSK), která má most na sta-

ros�, stále nezískala potřebné stavební povo-
lení. Situaci navíc komplikuje fakt, že cca 20 cm
nově budovaného mostku zasahuje na soukro-
mý pozemek, jehožmajitel se stavbou nesouhlasí.
Za�mco samotná konstrukce za�m zůstává ne-
funkční, problémy se kupí. Nejde jen o zdržení
a dopravní nepohodlí – stav se dotýká každo-
denního života mnoha lidí z okolních obcí. Obec

Přezle�ce proto nedávno odeslala TSK a magist-
rátu hlavníhoměsta Prahy důraznou výzvu kurych-
lenému řešení celé situace.
Aktuální posun je, že bylo zahájeno řízení o od-
stranění čás� stavby, která zasahuje na soukromý
pozemek.

Mgr. Mar�n Mach, radní

VELKOOBJEMOVÉ kontejnery na odpad – květen 2025

Křemílkova
pátek 23. 5. 2025 14–18 hod.u dětského hřiště

Velkoobjemové kontejnery na BIO odpad – květen 2025

Bohdanečská – zahrádkářská
kolonie neděle 11. 5. 2025 13–16 hod.

V Žabokřiku neděle 18. 5. 2025 13–16 hod.

Mikulovická neděle 25. 5. 2025 13–16 hod.

● pro sociální oblast a zdravotnictví – Mgr. Kate-
řina Hájková;
● pro životní prostředí – Ing. Johana Benešová;
● pro sport – Mgr. David Stella, Ph.D.
a ukládá předsedům komisí nominovat členy ko-
misí a předložit je ke jmenování Radě MČ Praha-
Vinoř nejpozději do 7. 4. 2025.

Dne 2. 4. 2025
Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje čerpání
inves�čního fondu ve výši 300 000 Kč na 3 kusy
interak�vních panelů Ac�ve, ZŠ aMŠ Praha-Vinoř.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje záměr
směny pozemků v k.ú. Vinoř, obci Praha, která
spočívá ve směně odděleného dílu pozemku
parc. č. 270 (ve vlastnictví Jindřicha Strašila) ozna-
čenéhovgeometrickémplánuč.2120-18/2024 jako
pozemek parc. č. 270/4 o výměře 77m², se všemi
jeho součástmi a příslušenstvím ve vlastnictví
Jindřicha Strašila za pozemek parc. č. 272/9
o výměře 74 m² (ve vlastnictví hlavního města
Prahy a ve svěřené správě Městské čás� Praha-
Vinoř), ze kterého byly odděleny pozemky parc.
č. 272/23 a 272/24, a které zůstanou nadále ve
vlastnictví hlavního města Prahy ve svěřené
správě Městské části Praha-Vinoř, a dále za
oddělené díly pozemku parc. č. 1577/160 (ve
vlastnictví hlavního města Prahy a ve svěřené
správě Městské čás� Praha-Vinoř) označené
v geometrickém plánu č. 2120-18/2024 jako

pozemkyparc.č.1577/286ovýměře2m²a1577/287
o výměře 1m², se všemi jeho součástmi a příslu-
šenstvím ve vlastnictví hlavního města Prahy a ve
svěřené správě Městské čás� Praha-Vinoř, a to
za účelem narovnání majetkoprávních poměrů
a vybudování parkovacích míst.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje výběr
nejnižší cenové nabídky k zakázce Sekání veřejných
travnatých ploch na území městské čás� Praha-
Vinoř v roce 2025, předložené spol. AVE Pražské
komunální služby, a.s., IČ: 07725680 se sídlem
Pražská 1321/38a, 102 00 Praha 10 (cena za
jedno posečení celého území: 208 449 Kč bez
DPH, celková cena za sečení území za celý rok
2025: 834 924,60 Kč bez DPH).

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
nabídku všech zastupitelů za ODS jako členů
komisí při RMČ a děkuje za ni, konstatuje, že
nebude rozšiřovat počet členů komisí nad rámec
Usnesení č. R 94/1191/2025, a to zejména s ohle-
dem na efek�vnost vynakládaných finančních
prostředků na chod komisí, a ukládá ÚMČ předat
nabídku ODS předsedům jednotlivých komisí.

Dne 9. 4. 2025
Rada městské čás� Praha-Vinoř konstatuje, že
členové rady po její restrukturalizaci provedli
reorganizaci kompetencí takto:

Ing. Michal Biskup – finance, infrastruktura,
krizové a bezpečnostní řízení a IT;
Ing. Lenka Hluší, Ph.D. – doprava, povodňová
komise, gratulace seniorům;
Mgr. Hana Šůrová – kultura, školství, mezi-
národní spolupráce;
JUDr. Jan Červenka – církve, spolky, bytové a ne-
bytové hospodářství;
Mgr. Mar�n Mach – sport, životní prostředí,
sociální oblast a zdravotnictví.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje na
návrh předsedů komisí tyto členy:
pro sociální oblast a zdravotnictví – paní Helenu
Švarcovou a paní Markétu Kilingerovou;
pro dopravu – pana Jiřího Kazila a pana Matěje
Navrá�la;
pro životní prostředí – pana Vlas�mila Osobu
a pana Davida Stellu.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje poskyt-
nu� účelové dotace ve výši 9597 Kč podnikající
fyzické osobě Cyril Neumann, IČ: 10177329, na
údržbu pozemku k propojení obcí Vinoř a Miš-
kovice.

Rada měst. čás� Praha-Vinoř
souhlasí s využitím infra-
struktury MČ Praha-Vinoř pro
akci Vandráček 2025, konanou
dne 17. 5. 2025 p.o. Vincent.

INFORMACEZÚŘADU

Ve Vinoři přibude další Z-Box
Ve Vinoři byměl brzy přibýt další Z-Box pro výdej
zásilek. Umístěn bude ve Stojické ulici, nedaleko
Klenovské, v blízkos� stanoviště kontejnerů na
tříděný odpad. Toto místo je ideální – nejde
o rušnou komunikaci, takže nebude problém zde
na chvíli zastavit, pohodlně vyzvednout zásilku
a pokračovat dál. Nový Z-Box by měl zlepšit
dostupnost služeb zejména pro obyvatele této
čás� Vinoře.

Ošetření dřevin v parku před hřbitovem
V průběhu dubna byly v parku před hřbitovem
ošetřeny všechny vzrostlé dřeviny. Odborné
ošetření bylo navrženo v rámci obnovy celého
parku.
U dřevin byl proveden tzv. zdravotní řez. Ideál-
ním ročním obdobím pro zdravotní řez je doba
předjarní a první polovina vegetace. Tento řez je
řezem komplexním a je cíleně zaměřen na podporu
zdravotního stavu a vitality stromu a na zajištění

jeho provozní bezpečnos�. Odstraněny byly vý-
mladky, suché, mechanicky poškozené, napadené
větve, větve nevhodně postavené (zahušťující
korunu,konkurující si) aupravila sepodchodnávýška.
U vybraných stromů byly instalovány dynamické
bezpečnostní vazby k zajištění stability. Díky
vazbám je možné předcházet náhlému selhání
a pádu čás� větví či celého stromu. V korunách
stromů si tak můžete všimnout svazujících (ale
neomezujících) černých „lan“. Správná instalace
vazeb a správně provedený řez je velkou vědou a
musí se umět. Proto ošetření stromů provedli
zkušení arboristé s mnohaletou praxí, ostatně
tak jako pokaždé, když ve Vinoři potřebujeme
nějaký strom ošetřit nebo zachránit.

Ing. Jana Vaculová,
referent veřejné zeleně

V nejbližších dnech zahájíme pravidelné sečení
veřejných travnatých ploch. Tak jako v minulém
roce, i letos se této činnos� ujme spol. AVE Komu-
nální služby, a.s., která svojí nabídkou vyhrála
veřejnou soutěž.
Klima�cké změny v posledních letech vedou
vmnohaměstech ke změně přístupu v péči o trav-
naté plochy. Jinak tomu není ani v naší městské
části. Zcela jistě není namístě přistupovat
k jakémukoliv extrémnímu řešení (nesekání),
které se mnoha městům již v minulém roce
nevyplatilo. Sekat travnaté plochy ve městě
jednoduše musíme, otázkou zůstává, jak to dělat
správně...
Nejdůležitější věcí je uvědomit si, jaké funkce
mají travnaté plochy ve městě plnit a co od nich
očekáváme. Zda máme a chceme ve městě trav-
naté plochy reprezenta�vní, tzv. pohledové, jen
pro oko? Či spíše pobytové, na kterých mohou

dě� volně běhat nebo si na něj můžeme jen tak
sednout? Můžeme si dovolit ve městě travnaté
plochy extenzivní, významné z pohledu bio-
diverzity, které se sekají pouze dvakrát ročně?
Od odpovědí na tyto otázky se následně odvíjí
způsob péče o konkrétní travnatou plochu, in-
tenzita sečí, doba sečí, výška nastavení žacích
lišt, sběr či ponechání posekané hmoty apod…
Městská část Praha-Vinořmá zpracovaný tzv. pas-
port (kategorizaci) ploch zeleně, který rozděluje
travnaté plochy do čtyř kategorií. Ty však nejsou
vymezeny striktně. Velmi často se jejich funkce (a ná-
roky na odpovídající péči) prolínají nebo doplňují.
Za reprezenta�vní plochu (I. Kategorie, až 8 sečí
za rok) je v naší městské čás� v současné době
považována např. travnatá plocha na Vinořském
náměs�, park před hřbitovem a jeho blízké okolí,
park V Podskalí, okolí Normy a zdravotního stře-
diska, dětská hřiště a nově též park v předzámčí.

Mezi tzv. pobytové plochy (II. Kategorie, 4–6 sečí
za rok) patří všechna sídliště. Do této kategorie
navíc spadají i páteřní komunikace pro�nající naši
městskou část, jako je např. ul. Mladoboleslav-
ská, Bohdanečská, Klenovská a Živanická.
Mezi ostatní plochy (III.kategorie) patří zejména
uliční zeleň. Ta představuje podstatnou část vý-
měry travnatých ploch naší městské čás� a měla
by se sekat až 4x ročně. My však tyto plochy seká-
me častěji, v minulém roce proběhlo 5 sečí. Maji-
telé rodinných domů si navíc tyto pro nás značně
komplikované plochy(malé, úzké) velmi často udržují
sami, čímž významnouměrou přispívají ke vzhledu
obce a patří jim za to velké poděkování.
Na území městské čás� máme také plochy, na
kterých si můžeme dovolit aplikovat extenzívní
způsob péče o travnaté plochy (IV. kategorie).
Jedná se o tzv. květnaté louky. Setkat se snimi
můžeme v parku v předzámčí, v sadu u psího

hřiště nebo nově též v podobě louky v ulici
Živanická u Vinořského parku. Tyto plochy se
sekají pouze 2x ročně (přelom května/června
a v září, tzv. sena a otavy) nebo semůže provádět
tzv. mozaiková seč (nepravidelné střídání pose-
kaných a neposekaných ploch). Pokud je potřeba,
pravidelně se sekají pouze plochy okolo cest,
laviček, odpadkových košů, herních prvků nebo
se sečí udržují cesty.
V neposlední řadě je třeba zdůraznit, že způsob
seče (četnost, doba, výška nastavení kos, atd.) je
nutné přizpůsobovat aktuálním meteorolo-
gickým podmínkám a aktuálnímu stavu trav-
natých ploch. Seč může být např. kvůli déletrva-
jícímu suchu úplně pozastavena nebo se mohou
sekat jenom individuálně vybrané plochy.

Ing. Jana Vaculová,
referent veřejné zeleně

Seče veřejných travnatých ploch v letošní sezóně
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PO STOPÁCHVINOŘSKÝCHDR(O)BEČKŮ

• Zpestřete si své procházky po Vinoři
a okolí • Odkryjte tajemství Vinoře, čekají
na vás zajímavé úkoly • Každý měsíc jeden
příběh a dvě soutěžní otázky ve Vinořských
novinách • Informace ke hře naleznete na
webu MČ – Život ve Vinoři • HRACÍ PLÁN
zakoupíte za 20 Kč v knihovně v Komunitním
centru VINCENT • Hrajeme celý rok, přidat
se můžete kdykoliv • Na úspěšné hráče čeká
odměna

KVĚTEN – VINOŘSKÉ SPOLKY

Vinoř má v současné době registrovaných spolků
tři desítky, ale ty opravdu zasloužilé a historií
prověřené, jsou jenom dva – sokolové a baráčníci.
Vinořská TJ Sokol je nejstarším fungujícím
vinořským spolkem. Ustavující schůze sokolské
jednoty se konala 22. ledna 1922 a o tři roky
později byl položen základní kámen na stavbě
sokolovny. Ta byla postavena za pouhých pět
měsíců a slavnostně otevřena byla 13. září 1925.
Celkové náklady na stavbu byly vyčísleny na
240 000 Kčs, přičemž z pokladny, prodejem
písku i mimořádným darem Josefa Hofmana ve
výši 10000Kčs sepovedlo sehnat celkem106200Kčs.
Padl návrh, aby dluhy vzniklé stavbou byly splá-
ceny z výnosu hos�nce v sokolovně zřízeného,
obecní úřad ale koncesi sokolům neudělil, takže
bylo v sokolovně otevřeno kino. Na přelomu

70. a 80. let se v létě promítalo také na hokejo-
vém hřiš� vedle sokolovny.
S organizací jsou neodmyslitelně spojeni starosta
sokolské jednoty (a také majitel statku a vinořský
starosta) Josef Hofman, jemuž byla sokolovna
zasvěcena, a župní náčelnice Zorka Kadeřábková,
která za války zachránila župní sokolský prapor.
Oba byli potrestáni komunis�ckou zvůlí.

Druhým nejstarším stále fungujícím spolkem jsou
baráčníci, tedy Vlastenecko-dobročinná obec
baráčnická ve Vinoři, která byla založena 21. srpna
1932. Fak�cky spolek fungoval ale až od září roku
1933 a hned v prosinci téhož roku zrealizovali
baráčníci vánoční nadílku nejchudším dítkám
vinořským.
Na rozdíl od sokolské jednoty nebyla baráčníkům
po roce 1948 zakázána činnost, ale fungování se
omezilo na brigádnické akce pro potřeby MNV,
sběr surovin a původní program byl značně po-
tlačen.
V současné době se baráčníci vrá�li ke svému
původnímu programu, naše te�čky jsou s besedou
i bez ní zvány na různé akce a v roce 2023 byla
obnovena tradice Májů.

OTÁZKA 9: Každá správná sokolovna má také
zpodobnění sokola. Většinou bývá na fasádě, my
ho ale máme vevnitř ve formě desky. Ta je
umístěna vlevo nad schody hned za vstupními
dveřmi a vy napište, kdo je jejím autorem.

OTÁZKA 10: Sokolové si nechali ke stému výročí
vyrobit nový prapor, baráčníci ale stále používají
prapor z roku 1957, jehož rozvinu� bylo tehdy
největší slavností obce baráčníků od jejího
založení. Prapor je oboustranný a nám bude
stačit, když napíšete, co je alespoň na jedné
straně.
(Nápověda: Prapor můžete vidět na stánku
našich baráčníků na Vinořském vandráčkovi.)

Chodník mezi Vinoří a Podolankou
Pěší propojení Vinoře a sousední Podolanky je
o krok blíž k realizaci. Obě obce již na svých po-
zemcích vybudovaly čás� chodníku, který má oby-
vatele pohodlně a bezpečně dovést do sousední
obce. Zbývá dokončit poslední, zhruba stometrový
úsek – a právě ten je nejnáročnější.
Na cestě to�ž stojí Vinořský potok, který bude
nutné překlenout novým mostkem. Součás�
projektu musí být také bezpečný přechod pro
chodce přes silnici směrem na Jenštejn. A co je
největší výzvou – kvůli stavbě mostku bude ne-
zbytné přeložit plynovod. Tato technická kompli-
kace projekt výrazně prodražuje, přesto se obě

obce rozhodly společně hledat cestu, jak jej do-
táhnout do konce.
VdubnuseprotovedeníVinoře setkalo se starostou
Podolanky Romanem Pečenkou. Shodli se na
společném postupu a začali připravovat projekt,
s nímž se chtějí ucházet o podporu ze Státního
fondu dopravní infrastruktury.
Záměr propojit obce pěší trasou má dlouho-
dobou podporu na obou stranách – chodník
usnadní pohyb místních, zvýší bezpečnost a po-
sílí sousedské vazby. Navíc by na něj v budoucnu
měl navázat i chodník, který plánuje vybudovat
obec Jenštejn.

Mgr. Mar�n Mach, radní

Vinořský divadelní soubor Jednou a dost již intenzivně zkouší divadelní féerii o doposud neznámémpříběhu
z vinořské historie. DO TŘETICE VŠEHO DOBRÉHO A ZLÉHO! Jediné a jedinečné představení proběhne
v přírodním amfiteátru na hrázi mezi oběma rybníky v Obůrkách 4. 5. 2025 v 15:00 (od 14:00
dílničky nejenom pro dě�). Deky a židle s sebou; kdo si nechce nosit sezení, může si zarezervovat židli
na tel. 732 315 220. Sledujte nás na veselyvinorak.cz a zůstaňte na příjmu.

BALÓNY NAD VINOŘÍ JIŽ 4. 5. 2025

NOC KOSTELŮ

VELKÁ
HRA
NOVINOVÁ

Co se skrývá ve věži vinořského kostela? Jak vypadají historické varhany zblízka?
Přijďte se v pátek 23. května večer přesvědčit na vlastní oči. V rámci vinořské Noci kostelů je pro vás
od 17:30 do 22:00 hodin připraven zajímavý program. Kromě již zmíněné prohlídky varhan a věže
kostela pro vás vinořská farnost chystá hudební vystoupení, ak�vity pro dě� a také možnost pro-
hlédnout si černínskou hrobku na hřbitově.

VINOŘŠTÍ BARÁČNÍCI VÁS ZVOU NA STAROČESKÉ MÁJE
SOBOTA 24. 5. 2025 od 14:00
Krojovaný průvod vyjde od Komunitního centra VINCENT z ulice Opočínská č.p. 364 ve 14 hodin.
Do kroku zahraje kapela Třehusk a cílem bude Rybářská klubovna na adrese V Obůrkách č.p. 3.
Zde se můžete těšit na občerstvení, fotokoutek a na místní oblíbenou kapelu Hoffmanovy kapky!

Změny v komisích rady městské čás�Dopis primátorovi hlavního města
Po polovině volebního období jsme se rozhodli
zhodno�t fungování komisí rady městské čás�.
Tyto komise mají za úkol poskytovat radě odborné
podklady a doporučení, jsou to její poradní
orgány.
Ukázalo se, že jejich činnost byla velmi rozdílná –
některé komise se scházely pravidelně a ak�vně
přispívaly k rozhodování, jiné měly jen minimální
činnost a minimální výstupy pro radu.
Proto jsme se rozhodli systém komisí upravit tak,
aby byl efek�vnější a přehlednější. Nově budou
fungovat čtyři komise, každá se stejným počtem
tří členů. U tří komisí zůstali stejní předsedové,
u jedné došlo na vlastní žádost předsedkyně ke
změně.
Zůstávají tyto komise:
� Komise pro dopravu: Jiří Kazil a Matěj Navrá�l,
předseda Michal Capko
� Komise sociální a pro zdravotnictví: Markéta
Kilingerová a Helena Švarcová, předsedkyně
Kateřina Hájková
� Komise pro životní prostředí: David Stella
a Vlas�mil Osoba, předsedkyně Johana Benešová
� Komise pro sport:Michal Zítek,MarkétaObrová,
předseda David Stella

Spolky budou pokračovat ve své činnos� a set-
káváních. Nebudou formálně zastřešeny komisí,
protože z jejich schůzí nevyplývaly konkrétní
podněty pro radu, ale součinnost a kooperaci
vinořských spolků chceme dál podporovat,
a to pod vedením zastupitele Pavla Karičky bez
omezení počtu členů.

Chápeme, že změnymohou vyvolat různé reakce.
Po důkladném zvážení jsme však přesvědčeni,
že tato úprava přinese větší efektivitu, lepší
využití odborných znalostí, a zároveň úsporu
více než 600 000 Kč ročně.
Věříme, že nově nastavený systém zajistí, aby
komise i nadále dobře plnily svou poradní roli
a přispívaly k rozvoji naší městské čás�.

Ing. Lenka Hluší, Ph.D.,
místostarostka

Zakladatelkou Šatníku byla Kateřina Hájková. Ta
v březnu 2022 přivezla z jakési charity první kousky
oblečení pro čerstvě příchozí válečné uprchlíky
z Ukrajiny, resp. uprchlice s dětmi.
Vzhledem k tomu, že měli naši noví sousedi
velice málo času se připravit na přesídlení do
bezpečí, bylo nutné pro ně zajis�t vše potřebné.
Za pomoci Mar�na Macha a potažmo vinořských
obyvatel se „rozjel“ první Šatník na faře zdejšího
kostela.
Protože darů od Vinořáků přibývalo, zajis�l Fran�šek
Švarc objekt dílny v ulici Klenovské. Zde byl Šatník
více než rok. Ale i tyto prostory byly časem malé,
přemís�li jsme Šatník do garáže na naší zahradě
v Mladoboleslavské 594 a auto ven na čerstvý
vzduch. Časem i tato garáž nestačila, pořídili jsme
další objekt na stejné zahradě, vše ve spolupráci
s paní Táňou.
Naši již staronoví ukrajinš� sousedé se integrovali,
zapojili se do pracovního procesu a i oni přináší
oblečení, která jsou dětem malá. Tato ak�vita je
jedinávširokémokolí, takmáme„klienty“ zPřezle�c,
Podolanky, Satalic, Kbel, z Brandýsa i Kralup.

Lidé jsou velice laskaví, darují pěkné, čisté a kvalitní
oblečení, obuv, ale i nádobí, drobnou elektro-
niku a i kočárky, hračky, knížky, postýlky, auto-
sedačky a různépomůcky promiminka jako vaničky,
nočníky, pleny a další věci pro hygienu.
Máme i sportovní vybavení – helmy, kola a v zimě
lyže, brusle atd.
Ženy si někdy přímo při otevřeném Šatníku, tj.
cca 1x za měsíc, vymění věci hned z tašky do
tašky, takže to funguje i jako swap. Maminky si
sdělí zkušenos� s péčí o dě�, vymění recepty atd.
Závěrem bych chtěla znovu a výrazně poděkovat
všem, kteří přináší zdarma dary. Mrzí mne, že
mnohdy nejsem doma a anonymním dárcům
nemohu ani poděkovat a třeba vrá�t tašku, tak
bych to ráda udělala �mto způsobem.
Bez vás by Šatník nebyl! Ještě bych chtěla
upozornit, že vzhledem k prostorovým problé-
mům teď budeme rádi pouze za letní oblečení.
S podzimním začneme v srpnu.
Opět sena vás těšíme3. 5. 2025od9do12hodin.
Přijďte, neprohloupíte.

Helena Švarcová,
komise sociální a pro zdravotnictví

Vinořský a už nejen vinořský Šatník

V minulém vydání Vinořských novin jsem obšírně
informoval o komplikacích s čis�rnou odpadních
vod ve Vinoři (ČOV), která „stojí v cestě“ sil-
ničnímu okruhu kolem Prahy (SOKP520, nebo
D0 520).
Sedm let Vinoř i okolní obce prosazují tunelovou
variantu, která by minimalizovala nega�vní dopady
okruhu na naši městskou část. Společnými silami
všech zainteresovaných se podařilo tunel dostat
nejprve mezi zamýšlené varianty a nyní vyšla
kladně i EIA aministr dopravyMgr. Mar�n Kupka
(ODS) deklaroval na setkání s občany jak ve Veleni,
tak ve Vinoři i na dalších jednáních jasnou pod-
poru tunelové variantě.
Takzvaná zahloubená varianta se zdála být
definitivně mrtvá. Hlavně proto, že by vedla
šes�proudou dálnici v extrémně širokém zářezu
po okolních polích a ve Vinoři na vysokémmostě
se všemi nega�vními vlivy, hlavně hlukem od
desítek tisíc přijíždějících kamionů.
O to větší překvapení byl dopis z 18. 3. 2025, který
adresoval primátor Prahy doc. MUDr. Bohuslav
Svoboda, CSc. (ODS) ministru Kupkovi, kde pan
primátor rekapituluje problémy kolize okruhu s naší
ČOV a výslovně uvádí: „Preferovanou variantou

je proto z výše uvedených důvodů pro HMP stále
řešení tzv. zahloubené varianty D0 520.“ To by
znamenalo, že sedm let práce a lobbování za tunel
přijde vniveč a Vinoř se ocitne doslova a do
písmene pod mostem.
Obratem jsem panu primátorovi adresoval dopis,
kde jsem důrazně upozorňoval, že městská část
Praha-Vinoř, stejně jako řada dalších městských
čás� a obcí ve Středočeském kraji, dlouhodobě
prosazuje jako jedinou akceptovatelnou variantu
tunelovou. Zahloubená varianta by znamenala
výrazný zásah do krajiny a nepřijatelně zvýšenou
hlukovou zátěž pro obyvatele Vinoře a okolních
obcí.
V dopise jsem proto požádal, aby hlavní město revi-
dovalo svoje stanovisko a stálo za svými okra-
jovýmiměstskými částmi a jednoznačně prosazovalo
tunelovou variantu. Uvidíme, co bude dál...

Ing. Michal Biskup,
starosta

PTÁCI PRAŽSKÉ PERIFERIE:
Komentovaná ornitoprocházka po Vinořském okolí
od 22. dubna do konce května každé úterý od 18:00 | Okolí komunitní zahrady Pastvina | cena 280 Kč
dospělý / 140 Kč dítě/student/senior | rezervace SMS na číslo 777 77 81 33 | provází David Říha, ptačí
fana�k, který (mládí navzdory) už roky asistuje největším kapacitám v oboru.

Věděli jste, že v Praze hnízdí přes 100 druhů ptáků? A že mezi nimi najdeme našeho nejmenšího
i největšího opeřence? Který pták umí běhat po vodě, pářit se za letu nebo tleskat křídly? A kdo si
vysloužil přezdívku „létající lízátko“?
Na co se těšit? Komentovaná procházka krajinou na pomezí města a přírody – lesy, louky, voda, pole.
Budeme pozorovat ptáky, učit se je určovat, pochopíme jejich zvyky, prostředí, ve kterém žijí, i to, jak
je můžeme chránit. A pokud budete ch�t, po procházce bude prostor na diskuzi, pivko u ohně, otázky
a ornitoblbnu� všeho druhu na Pastvině. Pro koho? Pro každého, kdo má chuť zjis�t víc o tom, kdo
nám zpívá za oknem – a proč by nás to mělo zajímat. Co s sebou? Pohodlné oblečení a boty do terénu,
dalekohled (pokud máte).
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TIRÁŽ

inzerce

Ceny inzerce: formát 60 x 40 mm (150 Kč), formát 60 x 90 mm (300 Kč), formát 128 x 90 mm (500 Kč). Podklady můžete zasílat na e-mail: marketa.kilingerova@praha-vinor.cz, nejpozději však do 15. dne měsíce pro měsíc následující.
Cena za grafické zpracování inzerce: 100 Kč (za formát 60 x 40 mm, 60 x 90 mm), 200 Kč (za formát 128 x 90 mm), pokud dodáte jen podklady. Textová inzerce:minimální cena 150 Kč: od 1 do 400 znaků včetně mezer. Inzerci sázíme
písmem Calibri vel. 9 bodů, řez: regular, bold, italic, underline (jako texty v novinách).

VINCENT
KOMUNITNÍ CENTRUM

NOVINKY
Tereza Bartošová: Klekánice
Sylvia Day: Spoutaná
Hana Marie Körnerová: Stanice odložených lásek
Michael Presco�: Bez tváře
Lindsey Kelková: Zbožňuju Paříž
Jeffery Deaver: Kamenná opice
Petra Dvořáková: Pláňata
Jiří Březina:Mizení

NOVINKY PRO DĚTI A MLÁDEŽ
Catherine Coeová: Jednorožci z Čarovného
lesa, Slavnostní hos�na
Posviť si na to, HASIČI
100 nejkr. pohádek pro unavené rodiče
O ovečce z louky
Pohádky čaroděje Arčibalda

MÍSTNÍ
KNIHOVNA

KONTAKT:
Markéta Kilingerová, ředitelka
Mobil: 739 042 617
marketa.kilingerova@praha-vinor.cz
Opočínská 364, Praha-Vinoř

ZÁKLADNÍ
ŠKOLA

KONTAKT:
Ing. Slávka Lupačová, ředitelka MŠ a ZŠ
reditelna@zsvinor.cz
Jana Kovářová, zástupkyně ředitele pro MŠ
kovarova@zsvinor.cz

Ze života školy

Ve dnech 5. a 6. května 2025 se v budově v ulici
Mikulovická 337 (původní budova školky) od 13
do 16:30 koná zápis do vinořské mateřské školy.
U zápisu je třeba předložit rodný list dítěte,
občanský průkaz zákonného zástupce a řádně
vyplněnou žádost o přije� dítěte do mateřské
školy, ve které nesmí chybět vyjádření lékaře ke
zdravotnímu stavu dítěte. Bližší informace k zápisu
naleznete na www.zsvinor.cz.
Co se týká měsíce května, je ve škole opět nabitý
akcemi. Hned 2. května nás čeká velmi oblíbený
florbalový turnaj pro 4.–9. ročníky. 7. května se
část osmáků a deváťáků vydává na exkurzi do
Temelína, kde si nejprve prohlédnou jadernou
elektrárnu, poté ještě navš�ví historické město
Písek. V pátek 9. května se většina tříd zúčastní
projektového dne s dopravní výchovou, který

zajišťuje společnost BESIP. 13. května se žáci
4. A a 4. C vypraví na výlet na horu Říp.
Na konci května vyrazí někteří naši žáci na zájezd
do Skotska – tentokrát to budou deváťáci,
osmáci a doplní je i několik sedmáků. Na tuto
dlouhou cestu se vydají autobusem přes Nizo-
zemsko. Po vylodění v přístavu Newcastle je
čeká mimo jiné návštěva Alnwick Castle, majestát-
ního hradu se zahradami, kde probíhalo natáčení
filmů oHarrymPo�erovi. Absolvují okružní plavbu
po jezeře, které je proslulé legendární loch-
nesskou příšerou. A samozřejmě nevynechají
ani Edinburgh, hlavní město Skotska. Na zájezd
se všichni už teď těší. Po něm nás všechny čeká
náročný červen, na který vyučující opět připra-
vují hodně školních akcí.

Vedení školy

inzerce inzerce

Zveme vás na 15. ročník rodinného
pochodu Vinořský vandráček!

Botanická zahrada Malešice
Procházka s průvodkyní
ÚTERÝ 13. 5. 2025 | 1 hodina + cesta | PRO
SENIORY ZDARMA
Odjezd z Vinoře v 8:51 autobusem č. 375 od Vi-
nořského hřbitova. Maximální počet účastníků
je 20. Přihlášky na tel.: 739 042 617 nebo
e-mail: marketa.kilingerova@praha-vinor.cz.

KONTAKT:
Hana Zeisová, knihovnice
Mobil: 702 176 971
knihovna@praha-vinor.cz, Opočínská 364

OTEVÍRACÍ DOBA KNIHOVNY:
ÚT+ČT: 9:00–13:30 a 14:30–19:00
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TIRÁŽ

inzerce

komise sociální a pro zdravotnictví

pozvánka

pozvánka

RODIČOVSKÁ KAVÁRNA na téma AI v praxi
ÚTERÝ 6. 5. 2025 od 18 hodin ve Společenském sále pod Normou | ZDARMA | hostem kavárny je
Mgr. Lenka Pacovská, lektorka jazykového a vzdělávacího centra EDUCAN.
Komise sociální a pro zdravotnictví vás zve na další rodičovskou kavárnu, která je skvělou příležitos�
potkat se u šálku dobrého čaje či kávy. Povídat si budeme o tématu AI v praxi – rady a �py pro rodiče. Co
je to genera�vní AI? Jak a kde může dětem pomáhat při učení a jaká jsou rizika spojená s používáním AI?
Co jsou deepfakes a jak se jim bránit?

Mgr. Kateřina Hájková,
komise sociální a pro zdravotnictví

ZÁMECKÝ AREÁL CTĚNICE
LITERÁRNÍ KAVÁRNA – host Ester Janečková
Úterý 13. 5. od 15:00 | vstupné: 70 Kč
Tentokrát pozvání odmoderátorky Daniely Brůhové přijala oblíbená moderátorka Ester Janečková.
Ester Janečková je známá televizní moderátorka, kterou si mnozí pamatují jako empa�ckou průvodkyni
pořadu Pošta pro tebe. Její charisma a schopnost naslouchat oslovují diváky napříč generacemi. Kromě
médií je její velkou vášní jachting. Přijďte si poslechnout inspirativní vyprávění o televizní práci,
životních výzvách a síle větru v plachtách.

KVĚTINOVÉ SLAVNOSTI
Sobota 17. 5. od 10:00 do 16:00 | vstupné: 70 Kč, dě� do 7 let zdarma
Kvě�nový trh nabídne široký sor�ment trvalek, chybět nebudou také pivoňky, růže, azalky, rodo-
dendrony, kapradiny, bambusy, skalničky či balkonovky. Těšit se můžete také na dendrologické vzác-
nos� a méně i více známé ovoce, něco dobrého k jídlu i malé tema�cké drobnos� k vlastní potěše.
Na Kvě�nové slavnos� můžete vzít celou rodinu. Připravena budou to�ž dvě loutková představení od
divadla Toy Machine, jazzový koncert souboru Jan Kučera trio, tvořivá dílnička či se můžete nechat
pomalovat hennou. Akce se koná ve spolupráci se Zámeckým zahradnictvím Ctěnice.

Více na www.muzeumprahy.cz

FILMOVÁ STEZKA PRO STARŠÍ A POKROČILÉ
Milovníci starých filmů a seriálů semohou opět těšit na neděli 18. května
2025. Chystáme to�ž další FILMOVOU STEZKU PRO STARŠÍ A POKROČILÉ.
Tentokrát zkuste oprášit znalos� seriálů. Start jako tradičně v Živanické
ulici napro� Pohankovu rybníku od 14 hodin. Cesta vede přes hřiště
v Podskalí až do cíle ve Společenském sále Pod Normou. Namažte
mozkové závity, kolenní i kyčelní klouby, seřiďte si hole, chodítka i jiné
pomůcky, které potřebujete k procházce, a my se na vás budeme těšit.

Kultura Vinoř, z.s.

Těšte se na sobotu 17. května, kdy se na Vinořském
vandráčku sejdou rodiny a přátelé ke společnému
putování Vinoří. Prodě�budoupřipravena zábavná
stanoviště, a to díky zapojení místních spolků
a organizací. Děkujeme všem za příjemnou
spolupráci a těšíme se na všechny vandráčky!

Start je od 13:00 do 16:00 od základní školy
v Prachovické ulici čp. 340.

JIŽ TENTO MĚSÍC BUDE
NOVÝ VÝMĚNNÝ SOUBOR!


